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(EXP. 1011302M) 
 
ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 4/2022, DE CARÀCTER EXTRAORDINARI DE 

L’AJUNTAMENT PLE CELEBRADA EL VINT DE MAIG DE DOS MIL VINT-I-DOS. 
 
Al municipi de Canals, en la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el vint de maig de dos mil 

vint-i-dos, essent les catorze hores i sis minuts (14:06 hores), es reuneixen els que a continuació es 
citen: 

 
 Presideix Dª Mª José Castells Villalta, assistint els regidors/es D. Miguel Ángel Alventosa 
Paz, i Dª Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals); Dª Hilzonde Neus 
Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment);  D. Francisco Lopez 
Trigueros, D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª 
Josefa Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, D. Adrià 
Castelló Sanchis i Dª Inés María Poveda Mira (del Grup Municipal Socialista); Dª Maria Celia Bononad 
Martínez (regidora no adscrita). 
 
 La regidora Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular), s’incorpora a la 
sessió a les 14.13 hores, previ a la votació del punt 1.1. 
 

No assisteix , Dª Verónica Ferri Fayos i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal 
Compromís per Canals) ni D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit). 

 
 Assisteix com a Secretari D. Rubén Gomar Morant, per substitució del Secretari General. 
 

 
Havent-se comprovat l’assistència de la Presidenta i del Secretari, així com l’existència del 

quòrum exigit per l’article 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que s’aprova el 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió. 
 

La sessió es va desenvolupar d’acord amb el següent,  
 

ORDRE DEL DIA 

PART RESOLUTIVA 

 
1. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL 

D’ECONOMIA I ESPECIAL DE COMPTES.  
 

 1.1 EXPEDIENT 14/2022 PER CRÈDITS EXTRAORDINARIS AMB CÀRREC AL RTTG, PER 
A “MODERNITZACIÓ I REHABILITACIÓ DEL MERCAT MUNICIPAL DE CANALS” I ANUL·LACIÓ 
PARCIAL DE LA MODIFICACIÓ 09/2022. (Exp. 1006893N). 
 

...................................................................................................................... 
  
 Es dóna compte de la proposta de l’Alcaldia que va ser dictaminada favorablement per la 
Comissió Municipal Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en sessió ordinària celebrada el 
dia 16 de maig de 2022, Minuta 6/2022, i que se sotmet a votació en el present punt. 
 

. . . 
 

 Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 



 
 La Sra. Badia Ferri indica, bona vesprada a totes i tots, tal i com ho treballarem en la 
Comissió d’Hisenda, el que anem a fer avui es a canviar la modificació de crèdits, en la que se estima 
una quantitat per una subvenció directa a l’associació de venedors i venedores del mercat municipal 
per tal de cobrir les necessitats mentre duren les obres del mercat municipal. 
 
 La Sra. Alcaldessa indica que si no té mal entès aquest punt ja va ser tractar a la Comissió 
pertinent. 
 
 La Sra. Bononad Martínez, molt bona vesprada, vull comunicar als comerciants que ací 
estan, al igual que els de Associem, que nostre grup, tant Xavi com jo, des de primera hora hem 
donat el nostre suport a aquest projecte del mercat municipal que és molt important per al poble de 
Canals, ja que està ubicat a un lloc molt cèntric, on van molts ciutadans i ciutadanes i li fa falta un 
canvi des de fa temps i així tindrien més ventes també. I dir-los que el que necessiten de nosaltres, 
que vosaltres esteu cada dia i sabeu millor que nosaltres, per això vos dic que l’enhorabona i avant. 
 
 El Sr. Orea Pedraza  indica, dir el que ja diguérem a la Comissió, que nosaltres lògicament 
anem a recolzar íntegrament la modificació de crèdits, encara que suposa vora a trenta-dos mil euros 
més, és un projecte necessari i des de principi hem donat suport a l’associació de comerciants i als 
comerciants del mercat. Ara també hem de dir-ho, ens posem a disposició de l’equip de govern per a 
qualsevol ajuda que necessiten, qualsevol acompanyament, qualsevol tipus de idea, perquè es 
modifica un crèdit i açò suposa evidentment un retard en el que haguera d’haver estat l’execució 
normal d’una obra tan important, no respecte al que és l’obra de dins del mercat, sinó al que s’afecta 
directament als comerciants. Per tant, és una modificació que ve demanada per els comerciants, però 
cal dir-ho clarament que la primera opció no era vàlida, ni la millor, ni la que ells volien. Per tant, ens 
posem a disposició de l’equip de govern, de l’Alcaldessa en tota l’ajuda que necessiteu, perquè esta 
és una obra molt important en la que no deixen de tindre dubtes i volem, com tots i totes, que 
s’execute el més ràpid i millor possible i el dubte que tenim és que si no s’executa l’obra dins del 
termini, què podria passar en els comerciants que estan fora?, però bé a disposició d’ella perquè 
puguem col·laborar i que tot isca bé  . 
 
 El Sr. Pérez García manifestant que, bona vesprada a tots i totes, com han dit els companys 
crec que és una modificació necessària. L’anterior ja va estar votada favorablement, aquesta, com no, 
el vot del nostre grup també serà favorable. Sols volia recordar que aquest grup al debat dels 
pressupostos de l’any passat ja va proposar que als pressupostos de l’anterior any haguera una 
partida important per aquesta remodelació del mercat municipal, en aquell moment ens van dir que 
pareixia que no era una obra prioritària i per tant no van tindre a bé incloure aquesta partida al 
pressupost. Ara pareix ser, i gràcies a esta subvenció, que les coses han canviat per a bé per als 
mercaders del mercat municipal i com sempre hem fet des del nostre grup, recolzarem totes aquestes 
propostes, que a la fi i a la cap és per a millorar el benestar i serveis que es proporcionen al nostre 
municipi. 
 
 La Sra. Alcaldessa manifestant, gràcies Toni, evidentment li domen molta importància a un 
edifici com el que tenim, que crec que pocs municipis el tenen, tenim que cuidar-lo i adaptar-lo, però 
no et vam dir que no, sinó que sí que el teníem en compte; és per aclarir les coses.  
 
 La Sra. Badia Ferri manifestant que efectivament aquest any s’han donat totes les condicions 
per a fer que açò vaja avant i així ho hem fet. Voldria donar les gràcies a l’associació del mercat per la 
seua col·laboració, ja que al final son ells els més interessat en que açò estigua bé, perquè és la seua 
casa i el seu manteniment. I també, tal i com han dit els grups de l’oposició, donar-los les gràcies a 
l’associació per la col·laboració que hem tingut en el projecte des del primer moment, i tots puguem 
per al menys en alguna cosa buscar un objectiu  i alguna cosa bona per al poble. 
 
 En aquest punt de l’ordre del dia  s’incorpora a la sessió a les 14.13 hores, la regidora Dª 
Andrea Sisternes Martorell. 



 
 
 El Sr. Alventosa Paz manifesta, que reiterar les paraules de la meua companya Hilzonde, 
agrair als treballadors de la casa l’esforç immens que han fet per tirar endavant aquest projecte. 
Agrair a Hilzonde, Mai i Mari per el treball realitzat des de la regidoria d’Hisenda i al final també a 
l’associació de venedors del mercat municipal per el diàleg, l’escolta activa, per reunir-nos i telefonar-
nos a hores intempestives per a poder trobar la millor solució, i a la fi i a la cap nosaltres estem per 
això, per escoltar-vos, saber el que necessiteu i portar endavant projectes com aquests, malgrat no 
estan treballant ho hem portat endavant i eixirà endavant, moltes gràcies. 
 
 La Sra. Alcaldessa  dona les gràcies a tots i a l’associació de venedors que es troba present. 
 
 Es fa un recés de dos minuts. 

. . . 
 

 
 No produint-se altres intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense més tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª José 
Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz i Dª Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal 
Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes 
Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); D. 
Antonio Manuel Orea Pedraza, D. Adrià Castelló Sanchis i Dª Inés M. Poveda Mira (del Grup 
Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real Fayos (del Grup Municipal 
Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
 

 
ANTECEDENTS 

 
 I.- Memòria justificativa de la necessitat de realitzar la despesa a l'exercici i de la 
inexistència o insuficiència de crèdit en el nivell en què estiga establida la vinculació jurídica. 
 
 En dita memòria es detallen les aplicacions afectades per la modificació proposada com 
a expedient de modificació del Pressupost núm. 14/2022, que adopta la modalitat de Crèdits 
Extraordinaris, i que es proposa finançar amb el RTGG líquid procedent de la liquidació del 
pressupost 2021. 
  

II.- Vist el Informe favorable d'Intervenció. 
 

FONAMENTS JURÍDICS 

 

 A)  L’article.168.1 del TRLRHL disposa que el Pressupost de l'Entitat local serà format 
pel seu president i a ell haurà d'unir-se la documentació assenyalada en el mateix article. 

 B)  Els articles 168.4 del TRLRHL i 18.4 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
estableixen que el projecte de Pressupost General, informat per la Intervenció i amb els annexos i 
documentació complementària, serà remés al Ple de la Corporació per a la seua aprovació, esmena o 
devolució. 

 C)   Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera. 



 D)  De conformitat amb l'art. 169 del TRLRHL, aprovat inicialment el Pressupost general, 
s'exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de la província,  per 15 dies, durant els quals els 
interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. El Pressupost es considerarà 
definitivament aprovat si al final del període d'exposició no s'hagueren presentat reclamacions; en cas 
contrari, es requerirà acord exprés pel qual es resolguen les formulades  i s'aprove definitivament el 
Pressupost. 

 E)  Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI, 
de la Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
pressupostos (articles 34 a 38) i les Bases 6a i 7a de les d'Execució del Pressupost vigent.  

 En virtut de quant antecedeix, el Ple acorda: 

 
 PRIMER.- Anul·lar parcialment la modificació de crèdits núm. 09/2022, quant al crèdit 

extraordinari en l'aplicació 11 43120 22799, per import de 108.779.- €, financiat amb càrrec al RTG, 

de conformitat amb els següent detall: 

 

 

Org. Prog. Econ. Descripció Import Tipus 

            

11 43120 22799 Mercado provisional. 108.779,00 CE 

 

Codi Descripció Import 

87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals  108.779,00 

 
 
 SEGON.-  Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 14/2022, amb càrrec 
al romanent líquid de tresoreria, conforme al següent detall: 
 

Org. Prog. Econ. Descripció Import Tipus 

            

            

11 43120 48000 Mercado provisional. 140.000,00 CE 

            

      TOTAL   140.000,00   

 

FINANCIACIÓ CRÈDITS EXTRAORDINARIS 

Codi Descripció Import 

87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals  140.000,00 

  TOTAL 140.000,00 

 
 Aquest expedient es mantindrà vigent encara que s’aprove el pressupost municipal per a 
2022. 
 
 SEGON.- Ordenar l'exposició pública del present acord mitjançant anunci en el Butlletí 
Oficial de la Província, per termini de quinze dies, a l'efecte de que els interessats puguen formalitzar 
les reclamacions que estimen convenients en defensa dels seus legítims interessos. 
 
 L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no s'hagueren 
presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per a resoldre-les i 
aprovar definitivament. 

 



 
 
 I no havent més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió 
essent les catorze hores i divuit minuts (14:18) del dia 20 de maig de 2022. 
 

Signen electrònicament l’esborrany de l’Acta de la sessió 
 

  La Presidenta       El Secretari 
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